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Beantwoording van de vragen 
Het CDA heeft artikel 42 vragen gesteld met betrekking over het toenemend gebruik van vapes onder de Woerdense 
jongeren. Hieronder volgt de beantwoording.  
 
1. Herkent het college het beeld uit de media over het sterk toenemende gebruik van e-sigaretten/vapes onder de 
Woerdense jongeren? Zo ja, deelt het college dan de zorg van de CDA-fractie?  
Dit is zeker een zorgelijke ontwikkeling. Met name de stijging in het aantal jongeren dat vapet is zorgelijk. We zien hierin 
verschillen tussen gemeenten, maar de stijgende trend in vapen zien we vrijwel overal en is ook landelijk zichtbaar.  
Uit de GGD Jeugdmonitor 2023 blijkt overigens dat het aantal Woerdense jongeren dat minimaal wekelijks vapet (7%) net 
iets onder het regionale gemiddelde ligt (GGDrU: 8%) - zie onderstaande afbeelding.  
 

  

 
Er is veel reclame op social media zoals TikTok, Snapchat en Instagram. Jongeren experimenteren graag, dus gaan ze 
ook vapen proberen. De tabaksindustrie speelt hier heel handig op in. Vapen is sociaal geaccepteerd onder jongeren. 
Daarnaast zijn nog veel jongeren en hun ouders zich niet bewust van de schadelijke effecten van vapen.  
 
2. In het uitvoeringsplan van de Maatschappelijke Agenda 2023-2027 is voor 2024 een bedrag van 6.400 euro 
opgenomen voor preventieve voorlichting middelengebruik (roken/vapen). Volgens de jaarstukken 2023 heeft de 
gemeente meegedaan met Stoptober. Middels de 'Stoptober bal' ging het jongerenwerk in gesprek met jongeren 
over roken en vapen. Dat is mooi. Maar is het college van mening dat dit voldoende is om het ongewenste en 



sterk toenemende gebruik van vapes onder de Woerdense jongeren tegen te gaan? Zo nee, wat kan nog meer 
gedaan worden vanuit de kant van de gemeente? Bijvoorbeeld aan voorlichting of handhaving. Bent u dan bereid 
om meer te gaan doen?  
Deelname aan Stoptober is inderdaad onderdeel van het uitvoeringsplan Maatschappelijke Agenda 2023-2027 en niet 
voldoende om de stijgende trend te keren. In lijn met de acties uit het uitvoeringsplan gaan wij inzetten op de volgende 
inspanningen:  

• Blijvende inzet op een rookvrije generatie: De gemeente heeft in afstemming met het Beweegteam materiaal 
aangeschaft bij Rookvrijterrein.nl, zoals rookvrije stoeptegels, schoonloop deurmatten, raamstickers of borden op 
A3 formaat. Via de nieuwsbrief van het Beweegteam kunnen onder andere sportverenigingen gratis materiaal 
aanvragen. Tijdens de Sportweek in september kunnen de materialen bij het Beweegteam worden opgehaald. 
Indien nodig kan de gemeente materiaal bijbestellen.  

• Voorlichting op middelbare scholen: Kalsbeek College Bredius & Kalsbeek College Schilderspark. In 
samenwerking met Chris en Voorkom zullen er in 2025 op beide locaties verschillende leefstijlinterventies worden 
ingezet. Chris en Voorkom werkt met gekwalificeerde jeugdzorgprofessionals en met programma’s die meelopen 
in de interventiedatabase Gezond en Actief Leven van het RIVM. Hierbij gaat het om workshops gericht op 
vapen, lachgas, snus, blowen en alcohol, gericht op jongeren, docenten én ouders. Ook ouders en docenten 
moeten meer bewust worden gemaakt van de schadelijke en verslavende werking van vapen en e-sigaretten. De 
interventies zijn met beide Kalsbeek Colleges afgestemd. Als de interventies succesvol blijken, kunnen we ze ook 
op het Minkema College gaan inzetten.  

• Samenwerking met gemeenten Oudewater en Montfoort: gezamenlijk willen we op scholen meer interventies 
inzetten gericht op preventie en voorlichting rondom roken, vapen en alcoholgebruik. Aangezien leerlingen uit 
Montfoort en Oudewater in Woerden naar school gaan, is samenwerking noodzakelijk. Gesprekken hierover 
vinden plaats. 

3. Het dealen en gebruik van vapes in en rondom de middelbare scholen is echt een punt van zorg. Hebt u 
hierover contact met de schoolbesturen? Wat doen de schoolbesturen al aan preventie en voorlichting? Is meer 
mogelijk? Zo ja, wat dan? O.a. in samenwerking met de gemeente of andere instanties?  
Het beleid tegen vapes in en rondom scholen is een belangrijk speerpunt in onze uitvoeringsagenda. We blijven met 
schoolbesturen in gesprek om meer in te zetten op preventie, voorlichting en handhaving. Het gaat echter niet alleen om 
vapen. We streven naar een structurele aanpak met integrale interventies om middelengebruik (alcohol, roken/vapen, 
drugs) tegen te gaan en de kansgelijkheid en gezonde leefstijl van alle leerlingen te bevorderen. De 
gezondheidsbevorderaar van de GGD zal ons hierin ondersteunen. Te denken valt aan het adviseren over erkende 
interventies en wat we anders zouden kunnen doen om de impact van ons beleid te vergroten.      
 
  
 
   
 
Bijlagen 
D/24/150439 - Zorgen over toenemend gebruik van vapes onder de Woerdense jongeren 
 




